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Postadress: Uppsala kommun, 753 75 Uppsala 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

www.uppsala.se 

Minnesanteckningar från branschråd 
(ÄLN) 
Datum: 2024-05-16 

Tid: 13.00-14.50 

Lokal: KS-salen 

Närvarande 

Johan Eikman, Åsa Markström, Elli Rouzbahani, Magnus Bergman-Kyllönen, Christina 

Gustafsson, Malin Anger, Susanne Åhlander, Lisa Grönlund, Emma Svanström, Marie 

Simas Nordberg, Malin Brette, Nadra Nur och Stephanie Stoll 

Mötespunkter 

Inledning och presentationsrunda 

Johan Eikman, tf. avdelningschef, hälsar alla välkomna och går igenom dagens 

agenda. Mötesdeltagarna går laget runt och presenterar sig. 

Aktuellt inom äldrenämnden 

System VFU-platser 
Christina Gustafsson, avdelningschef, tackar för det fina mottaganden av studenter 

i verksamheterna. Det har gått ut en förfrågan från ett företag som inte en del av 

vård- och omsorgcollege och vi vill förtydliga att vi kommer att prioritera de som är 
certifierade via vård- och omsorgcollege.  

 

Vård- och omsorgsförvaltningen kommer att gå ifrån vård- och omsorgcollege i juni 
2025. Just nu håller vi på att titta på hur framtiden gällande detta ska komma se ut.  

 

Mara Edling är kontaktpersonen för praktikplatser. Detta har införts för att det ska 
bli en samordningskontroll och ordning och reda på VFU-platserna. 

  

Vård- och omsorgsförvaltningen 

Minnesanteckningar 
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Kvalitetsrapportering 

En genomgång av allvarliga avvikelser - Lex Sara etc. ska påbörjas. Så vi finner det 

intressant att ni delar med er av lärdomar och åtgärder. Samt trender och analyser 
på dessa avvikelser. 

 

Fråga: Den månatliga redovisningen av hygienrutiner – ska det 
fortsätta? Verksamheterna tycker att det går för mycket tid åt 

mätningar och att det finns för lite tid till åtgärder såsom 

utbildningar och förbättringar etc. 
Svar: Vi tar tillbaka frågan om fortsatt mätning till hygienrådet. Det är 

meningen att man ska jobba med förbättringar utifrån de resultat 

man månatligen får. 
 

Äldreombudsmannens årsrapport 

Johan informerar utifrån sammanfattande ppt, se bild 4 och där finns även länk till 
årsrapporten. 

 

Utlysning av statsbidrag 
Johan informerar utifrån sammanfattande ppt, se bild 5. Där specificeras de tre 

områden att rekvirera stadsbidrag. En fördelningsprincip är framtagen för att få en 

jämn fördelning per storlek per verksamhet. Från och med augusti 2024 kan man 
rekvirera pengar. 

 
Unga i vården 

Johan informerar utifrån sammanfattande ppt, se bild 6–8. Fundera på om ni som 

har säbo har intresse att ta emot dessa unga. Johan återkommer med 
kontaktuppgifter för planering framåt till intresserade. 

 

Önskan: Att det går att få med hemtjänsten som en placering för de 
unga i denna satsning.  

 

Patientförsäkring 
Johan informerar utifrån sammanfattande ppt, se bild 9-11 där länkar finns 

samlade. Förtydligande är att alla brukare har samma möjlighet att söka den här 

ersättningen, privat och idéburen verksamhet såsom kommunal. För denna 
information vidare. 

Diskussion 

Status gällande ersättningsmodell inom hemtjänst och hemsjukvård 

 
Malin Anger, strateg, informerar och går igenom en sammanfattande presentation 

som du hittar som Bilaga 2. Mejla gärna Malin vid fler inspel och tankar. 

 
Inspel och tankar:  

- En automatisk uppräkning av OPI – det vill närvarande absolut ha. 

- Missat tillämpningsanvisningar för biståndshandläggarna?  
- Avgränsa tiden för de som har för liten tid. Vi behöver hjälp med att dra ner 

de beslut som är för stora och öka de som är för små. Det blir alltid nej till 

de som vill ha mer tid.  
- Utbildningsinsatserna har gått ner för att det kostar för mycket att ta bort 

dom i produktion.  
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- Utbildningspeng, äska eller tilldela så att förutsättningar att utbilda dom 

som finns. I nuvarande ersättningsmodeller ryms de inte i.  

 
Fråga: Vilken modell använder man för att veta vad hemtjänst per 

timme kostar? Hur mycket ska fördelas och hur har man kommit 

fram till summan.  
Svar: Magnus, ekonomichef, det finns en vägledning från SKR per 

timme, produktivitet, landsbygd, OH-kostnader etc. Vi tillämpar den 

som en vägledning i hur vi kostnadsberäknar och även dialoger med 
andra kommuner.  

 

Fråga: Räknas tätheten på kunder inom hemtjänst? Blir troligen 
missvisande inom egen regi.  

Svar: Samma timpeng för alla. Vissa kommuner har tre nivåer då 

även stadskärna.  
 

Fortsatt arbete gällande övergång till LOU inom säbo 

Johan informerar utifrån sammanfattande ppt, bilaga 1, se bild 12–15. Avvaktar 
beslut pga. återremiss i kommunfullmäktige. Diskuterar hur möjlighet att komma 

med inspel på ett kommande avtal kan se ut. Utförare upplyser om att synpunkter 

som skickats in tidigare kvarstår och att framöver finns önskemål både om att 
kunna skicka in synpunkter skriftligen även möjlighet till möten med förvaltningen 

för att diskutera kommande avtalsutformning. Slutligen även ett remissförfarande 
på upphandlingsdokument innan publicering.  

 

Övrig punkt 
Diskussion om behov av stöd i ärenden med våldsamma brukare, dvs specialfall. 

Ersättning saknas för detta på säbo-verksamheterna och det är ytterst utmanande 

att hantera detta. Önskemål om att skapa speciella platser för dessa individer 
alternativt hitta en ersättning för hur man stöttar upp dessa situationer.  

 

Nedtecknat av: 
Stephanie Stoll 

Bilagor 

• Bilaga 1 – ”Presentationsmaterial branschråd ÄLN 240516” 

• Bilaga 2 – ”Ersättningsmodell hemtjänst och hemsjukvård” 


